
埃塞俄比亚-中国高层商务论坛 北京第三期 

会议议程 

 

议程 

12:30 - 13:30 访客签到和注册 

13:30 – 13:50 与会者入座 

13:50– 14:00 暖场视频 

V. 开幕式 

14:00–14:05 德瓦诺·科迪尔大使（埃塞俄比亚驻华使馆副馆长）介绍
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14:05-- 14:10 埃塞俄比亚驻华特命全权大使塔费拉·德贝阁下致欢迎辞 

14:10–14:20 埃塞俄比亚联邦民主共和国外交部部长塔耶·阿泽埃塞拉

赛阁下发表主旨演讲 

14:20–14:30 埃塞俄比亚联邦民主共和国财务部部长艾哈迈德·实德阁
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VI. 主题演讲 

14:30- 14:50 “埃塞俄比亚的投资政策和机遇” – 哈娜·阿瑞拉塞拉赛 

阁下，埃塞俄比亚投资委员会会长 

 



Ethio-China High Level Business Forum Series - Beijing Episode III 

Draft Agenda 

 

Agenda 

12:30 - 13:30 Guest Sign-in and Registration  

13:30 – 13:50 Attendees will take their Seats  

13:50– 14:00 Warm Up Videos  

I. Opening Session.  

14:00-- 14:05 MC will introduce VIP’s and the Program by Ambassador                              

Dewano Kedir  (Deputy Head of Mission of Ethiopian Embassy to China) 

14:05-- 14:10 Welcoming Remarks by H.E Tefera Deribew, Ambassador 

Extraordinary and Plenipotentiary of Ethiopia to China. 

14:10–14:20 Keynote address by H.E Ambassador Taye Atskesillase, Minister of  

Ministry of Foreign Affairs of the Federal Democratic Republic of 

Ethiopia . 

14:20- 14:30 Remark by H.E AHMED SHIDE, Minister of Finance of the Federal 

Democratic Republic of Ethiopia  

II. Presentation Session  

14:30- 14:50 Presentation on Ethiopian Investment policy and opportunities by H.E. 

Hana Arayaselassie, Commissioner of the Ethiopian Investment 

Commission.   

14:50- 15:10 Ethiopian Mining Sector Opportunities - presentation by H.E Eng. 

Habtamu Tegegn, Minister of Mines of the Federal Democratic Republic 

of Ethiopia.  

15:10-15:30        Ethiopian Industry investment opportunities- presented by H.E Mr. 

Melaku Alebel, Minister of Industry of the Federal Democratic Republic 

of Ethiopia. 



14:50- 15:10 “埃塞俄比亚采矿业的投资机遇” - 哈布塔姆·特格尼阁

下，埃塞俄比亚联邦民主共和国矿业部部长 

15:10- 15:30 “埃塞俄比亚工业的投资机遇” – 姆拉库·阿勒贝尔阁下，

埃塞俄比亚联邦民主共和国工业部部长 

15:30- 15:50 “埃塞俄比亚水利和新能源的投资机遇” – 哈布塔姆·埃塔

娅阁下，埃塞俄比亚联邦民主共和国水利和能源部部长 

15:50- 16:10      “埃塞俄比亚的旅游资源介绍及旅游业投资机遇” – 纳希·查

莉阁下，埃塞俄比亚联邦民主共和国旅游部部长 

VII.  问答环节 

16:10- 17:00 主持人：埃塞俄比亚联邦民主共和国外交部部长塔耶•阿泽

埃塞拉赛阁下 

                               小组成员：外交部长、财政部长、工业部长、水利和能源

部长、农业部长、旅游部长，投资委员会会长 

17:00 论坛结束，茶歇 

VIII.    会议地点 

   

日期： - 2024 年 9 月 4 日 14：00 

地点： - 埃塞俄比亚联邦民主共和国驻华大使馆 B2 宴会厅 

地址： - 北京市建国门外秀水南街 3 号 

主办单位： - 埃塞俄比亚联邦民主共和国驻华大使馆 



15:30-15:50       Ethiopian Investment opportunities of water and new energy, presented by 

H.E Dr. Eng. Habtamu Itefa, Minister of Water and Energy of the 

Federal Democratic Republic of Ethiopia. 

15:50-16:10       Ethiopian Tourism sites and opportunities of Investment presented by H.E 

Nassise Chali, Minister of Tourism of the Federal Democratic Republic of 

Ethiopia. 

III.  Question and Answer session 

   

16:10 – 17:00   Moderator: H.E Ambassador Taye Atskesillase, Minister of  Ministry of 

Foreign Affairs. 

                            Panelist: Finance Minister, Industry Minister, water and Energy minister, 

Agricultural Minister, Minister of Tourism and Ethiopia Investment 

Commissioner.  

17:00      -      End of the Forum, and Refreshment Session will be commenced.  

IV.  Venue Address 

Date: - 4
th

 September 2024 starting from 14:00.  

Venue: - Ethiopia-China Friendship Hall, Chancery of the Embassy of the Federal 

Democratic Republic of Ethiopia. 

Address: - No. 3, Xiu Shui Nan Jie Jian Guo Men Wai, Beijing 

Host: - Embassy of the Federal Democratic Republic of Ethiopia 

 

 

 

 

 

 


